
 

Antsla Vallavolikogu istungi 

 

P R O T O K O L L 

 

Antslas          26. mai 2020 nr 4 

 

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00 

 

Istungi juhataja: volikogu esimees Merike Prätz 

Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi 

Osa võttis 14 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile). 

Mitteosalemisest oli teatanud Lea Jõevere. 

Ei osalenud Lehar Neve ja K.Oudekki Loone. 

 

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet Müürsepp, majandusnõunik Rain 

Ruusa, vallasekretär Kersti Käis, pearaamatupidaja Eve Sikk ning maa- ja planeeringute spetsialist 

Ester Hommik. 

 

Volikogu liikmetel päevakorra osas tähelepanekuid ei olnud. 

 

Volikogu esimees Merike Prätz pani hääletusele väljasaadetud 13. punktilise päevakorra. 

Poolt hääletas 14  kohal olnud volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

 

Päevakord: 

 

1. Antsla Vallavolikogu 26.02.2019 määruse nr 9 "Antsla valla lasteaedades õppevahendite kulu 

maksumuse määra kehtestamine" muutmine 

Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja 

Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees 

 

2. Antsla Vallavolikogu 16.09.2008 määruse nr 9 „Antsla Gümnaasiumi teeninduspiirkonna 

kinnitamine" kehtetuks tunnistamine 

Ettekandja: Kersti Käis, vallasekretär 

  

3. Antsla Vallavolikogu 28.08.2018 määruse nr 20 "Huvihariduse ja huvitegevuse toetamise kord" 

muutmine 

Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem 

Kaasettekandjad: Margus Klaar, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees 

       Merle Tombak, kultuuri- ja noorsootöö spetsialist 

 

4. Nõusoleku andmine maa võõrandamiseks Eesti Vabariigile 

Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist 

Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees 

 

5. Lusti tee 3 kinnistule seatud hoonestusõiguse lõpetamine ja Lusti tee 1 kinnistule seatud 

hoonestusõiguse andmete muutmine 



Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist 

Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees 

 

6.  Vallale vara omandamine 

Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist 

Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees 

 

7. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras 

Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik 

Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees 

 

8. Revisjonikomisjoni revisjoniakti kinnitamine 

Ettekandja: Raivo Vallner, revisjonikomisjoni esimees 

 

9. Antsla valla 2019. aasta konsolideeritud majandusaasta aruande heaks kiitmine 

Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja 

Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees 

 

10. Informatsioon reservfondi suunamisest 

Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja 

 

11. Loa andmine meetmes „Energiatõhususe ja taastuvenergia kasutuse edendamine avaliku 

sektori hoonetes” osalemiseks 

Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem 

Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees 

 

12. Vallavanema informatsioon 

 

13. Informatsioon 

 

 

1. Antsla Vallavolikogu 26.02.2019 määruse nr 9 "Antsla valla lasteaedades õppevahendite 

kulu maksumuse määra kehtestamine" muutmine 

 

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 

Antsla Vallavalitsus valmistas ette määruse eelnõu, mis puudutas lasteaedades õppemaksu mitte 

võtmist Eesti Vabariigis kehtestatud eriolukorra ajal.   

Meie lasteaedades on kehtestatud õppemaks 5 eurot, mille kohta me perioodil aprill ja mai 

lapsevanematele arveid ei esitanud. 

Alates juuni kuust hakkame lapsevanematele jälle arveid esitama. 

 

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul määruse eelnõud arutati. 

Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, esitada määruse eelnõu volikogule kinnitamiseks. 

 

Volikogu liikmetel ettekandjatele küsimusi ei olnud. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 26.02.2019 määruse nr 9 

"Antsla valla lasteaedades õppevahendite kulu maksumuse määra kehtestamine" muutmine”. 

Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.    

 



Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 26.02.2019 määruse nr 9 "Antsla 

valla lasteaedades õppevahendite kulu maksumuse määra kehtestamine" muutmine” määrusena 

nr 7. 

 

 

2. Antsla Vallavolikogu 16.09.2008 määruse nr 9 „Antsla Gümnaasiumi teeninduspiirkonna 

kinnitamine" kehtetuks tunnistamine 

 

Ettekandega esines vallasekretär Kersti Käis. 

Alates 1. septembrist 2008 on kehtestatud põhikooli- ja gümnaasiumiseaduse § 19 lõike 2 alusel 

Antsla Gümnaasiumi teeninduspiirkonnaks Antsla valla haldusterritoorium. 

Praegu kehtiv põhikooli- ja gümnaasiumi seadus teeninduspiirkonna kehtestamist ette ei näe.  

Eeltoodust tulenevalt on ette valmistatud kehtetuks muutev määrus. 

 

Volikogu liikmetel ettekandjatele küsimusi ei olnud. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 16.09.2008 määruse nr 9 

„Antsla Gümnaasiumi teeninduspiirkonna kinnitamine" kehtetuks tunnistamine”. 

Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.    

 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 16.09.2008 määruse nr 9 „Antsla 

Gümnaasiumi teeninduspiirkonna kinnitamine" kehtetuks tunnistamine ” määrusena nr 8. 

 

 

3. Antsla Vallavolikogu 28.08.2018 määruse nr 20 "Huvihariduse ja huvitegevuse toetamise 

kord" muutmine 

 

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum. 

Määruse eelnõud on arutatud mitmel vallavalitsuse istungil. Täpsustava ettekande teeb kultuuri- ja 

noorsootöö spetsialist Merle Tombak. 

 

Merle Tombak: Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 22 lõike 1 punkti 5 kohaselt kuulub  

toetuste andmise ja valla või linna eelarvest finantseeritavate teenuste osutamise korra 

kehtestamine volikogu ainupädevusse. 

Noorsootöö seaduse § 8 punkti 2 kohaselt on noorteühingute, noorteprogrammide ja 

noorteprojektide vallaeelarvest toetamise põhimõtted, toetuse taotlemise ja maksmise tingimused 

ja korra kinnitamine vallavolikogu ülesanne. Noorsootöö seaduse § 15¹ alusel määratakse 

riigieelarvest kooskõlas riigieelarve seadusega valdadele ja linnadele võimaluse korral täiendav 

toetus 7–19-aastaste noorte süsteemse ja juhendatud huvihariduse ja huvitegevuse kättesaadavuse 

ja mitmekesisuse parandamiseks. 

Volikogu poolt 28.08.2018 aastal kehtestatud huvihariduse ja huvitegevuse toetamise korra 

rakendamisel on selgunud vajadus korda täpsustada. 

Muutmise eelnõu arutati 05.02.2020 toimunud volikogu haridus-ja kultuurikomisjoni koosolekul. 

Komisjon nõustus eelnõu esitamisega volikogu istungi päevakorda. 

 

Kaasettekandja Margus Klaar: Haridus- ja kultuurikomisjoni koosolekul määruse eelnõud arutati. 

Komisjoni koosoleku tehtud parandusettepanekud on määruse eelnõus sees. Komisjoni liikmed 

tegid ettepaneku, suunata määruse eelnõu volikokku. 

 

Toimus arutelu. 

 

Määruse muutmiseks/täiendamiseks ettepanekuid ei tehtud. 



Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 28.08.2018 määruse nr 

20 "Huvihariduse ja huvitegevuse toetamise kord" muutmine”. 

Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige.     

 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 28.08.2018 määruse nr 20 

"Huvihariduse ja huvitegevuse toetamise kord" muutmine” määrusena nr 9. 

 

 

4. Nõusoleku andmine maa võõrandamiseks Eesti Vabariigile 

 

Ettekandega esines maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik. 

Maanteeamet esitas 01.11.2019 taotluse munitsipaalomandis olevast kinnistust Antslat läbivate 

teede rekonstrueerimiseks vajaliku maa, asukohaga Antsla vald Kobela alevik Lusti tee 1, tasuta 

võõrandamiseks Eesti Vabariigile. Antsla vald on ostnud nimetatud kinnistu riigilt, tasudes 65% 

turuväärtuse hinnast, ehk 0,24 €/m2. 

Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, seoses Antslat läbivate teede rekonstrueerimise 

projektikohase teemaa laiendamise vajadusega anda nõusolek Antsla valla munitsipaalomandis 

oleva kinnistu jagamisel tekkiva maaüksuse võõrandamiseks Eesti Vabariigile alljärgnevalt: 

Lusti tee 1 (kinnistu registriosa nr 4246150, katastritunnus 14301:001:0253, maaüksuse pindala 

13136 m2, sihtotstarve tootmismaa 95 %, ärimaa 5 %), maaeralduse ligikaudne pindala 84 m2, 

maaeralduse sihtotstarve transpordimaa. 

 

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul otsuse eelnõud arutati. 

Kuna vald on selle maa ostnud, esitati küsimus, kas vald maa võõrandamisest raha saab - saab. 

Küsimus oli ka, kas vald motivatsioonitasu saab, tuli vastus, et seda vald ei saa. 

Komisjoni liikmed toetasid otsuse eelnõu saatmist volikokku. 

 

Raivo Vallner: Mis valla motiiv oli, kui vald tol korral maa omandas? 

Ester Hommik: Tootmise arendamine. 

Raivo Vallner: Tagasi riigile läheb ainult osa maast? 

Ester Hommik: Jah, ainult see osa maast, mis on asendiplaanil märgitud punase joonega, ehk 

84m². 

 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Nõusoleku andmine maa võõrandamiseks Eesti 

Vabariigile”. 

Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.     

 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Nõusoleku andmine maa võõrandamiseks Eesti Vabariigile” 

otsusena nr 11. 

 

 

5. Lusti tee 3 kinnistule seatud hoonestusõiguse lõpetamine ja Lusti tee 1 kinnistule seatud 

hoonestusõiguse andmete muutmine 

 

Ettekandega esines maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik. 

Lusti tee 1 kinnistule on püstitatud tootmishoone. Olemas on kasutusluba.   

Samale firmale kuulub ka Lusti tee 3 kinnistu. Firma juht on avaldanud soovi parema majandamise 

eesmärgil hoonestusõigused liita. Selleks, et saaks liita hoonestusõigused, on vaja liita ka Lusti tee 

1 ja Lusti tee 3 kinnistud, mis on Antsla valla omandis. 



Ettepanek on lõpetada Lusti tee 3 hoonestusõigus ja muuta Lusti tee 1 kinnisasja andmeid ning 

anda Antsla Vallavalitsusele õigus nende kinnisasjade liitmise korraldamiseks. 

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul otsuse eelnõud arutati. 

See on päevakorrapunkt, mille aruteluks läks komisjonis kõige rohkem aega. 

Otsuse eelnõu eesmärk on, et ettevõtja, kellele kinnistud on 50 aastaks rendile antud, saaks 

kinnistud liidetud ja mingil ajal vallalt ära osta. 

Komisjoni koosolekul jõudsime seisukohale, et meil ei ole palju ettevõtjaid ja me ei tohiks 

takistada nende tegevust, vaid laseme ettevõtjatel toimetada.   

 

Kalle Nurk: Kui valla maa peal toimub ehitustegevus, kas eelnevalt on detailplaneering tehtud? 

Ester Hommik: Detailplaneering on nendele tootmisaladele tehtud. Kui krundid kokku liidetakse, 

siis uut detailplaneeringut tegema ei pea, seda Planeerimisseadus ei nõua. 

 

Toimus arutelu. 

 

Raivo Vallner: Kuna hoonestusõigus on seatud 50. aastaks, võime anda kohe loa erastamiseks, et 

me ei peaks nii palju protseduure tegema. Minu ettepanek on, et erastagu kõik ära, siis on 

ettevõttel võimalik ükskõik milliseid toiminguid teha. Meie, kui volikogu liikmete pädevuses on 

selleks luba anda. 

 

Merike Prätz: Me peame lähtuma oma otsuse tegemisel sellest, millise avalduse ettevõtja meile on 

esitanud. Ettevõtjal on lihtsam kinnistuid osta, kui kaks kinnistut on omavahel ühendatud. Kuna 

kinnistutel on hoonestusõiguse kohustus, siis seda kinnistut, kus praegu hoonet peal ei ole, ta 

praegusel hetkel osta ei saa. 

 

Avo Kirsbaum: Me ei tea, millal ta ostusooviga tuleb, kas 2. aasta või 20. aasta pärast. Täna saame 

me lähtuda tema sooviavaldusest. Teen ettepaneku panna otsuse eelnõu hääletusele sellisel kujul 

nagu ta esitatud on. 

 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Lusti tee 3 kinnistule seatud hoonestusõiguse 

lõpetamine ja Lusti tee 1 kinnistule seatud hoonestusõiguse andmete muutmine”. 

Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige ja 

hääletamisest ei võtnud osa üks volikogu liige. 

 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Lusti tee 3 kinnistule seatud hoonestusõiguse lõpetamine ja 

Lusti tee 1 kinnistule seatud hoonestusõiguse andmete muutmine” otsusena nr 12. 

 

 

6. Vallale vara omandamine 

 

Ettekandega esines maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik. 

Antsla Vald tellis projekti „Pika tee T1 osaline rekonstrueerimine“, mille koostas OÜ Reaalprojekt. 

Antsla Vallavolikogu 29.01.2019 otsusega nr 2 kinnitati teehoiukava 2018-2020, mis näeb ette 

Pika tee rekonstrueerimise projekti koostamise. Tee on väga halvas seisus, kuna sadeveed jäävad 

tee peale ja ei valgu ära ning aiamaade harimisel on tee kahjustada saanud ja auke täis.   

Valminud projekti kohaselt saab olema sõidualaks 6 meetri laiune asfaltkattega tee ja kõnnitee, mis 

ehitatakse Raudtee tänavast kuni Pika tee 5 kinnistuni. 

Tegemist on avalikult kasutatava teega, mis ühendab Anne küla ja Lusti küla Antsla linnaga. 

Peale rekonstrueerimist on sõidutee kohane ümbersõiduks ka suurematele masinatele. 

Praegusel hetkel on sellel teel jalakäijatel väga ohtlik liikuda. 



Eeltoodust tulenevalt on Antsla Vallavalitsus ette valmistanud otsuse eelnõu, omandada või seada 

isiklik kasutusõigus või seada sundvaldus või sundvõõrandada või omandada kaasomandina Antsla 

vallale Pika tee rekonstrueerimiseks vajaminevad maatükid Pika tee 4-st vajalik pindala ~369 m² 

ja Pika tee 6-st ~293 m2 . 

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul otsuse eelnõud arutati. 

Komisjoni liikmed toetasid otsuse eelnõu viimist volikokku, et oleks tagatud ohutus sellel 

teelõigul. 

 

Merike Prätz: Enne kui läheme küsimuste juurde, teatan, et täna hommikul saabus valla üldmeilile, 

minule ning arengu- ja planeerimiskomisjoni nimel Airi Hallik-Konnulale kiri, mille on saatnud 

üks Raudtee tn 50 elanik, kelle perekond kasutab tee kõrval olevat aiamaad. 

Kirja sisuks on, et tee laiendusega seoses kaotab perekond olulise osa aiamaast, mis on juba 

aastaid perekonnale kuulunud ja mis on andnud perekonna toidulauale olulise osa toidust 

juurviljade ja puuviljade näol. Et maa annaks saagi ja viljapuud viljad, on perekond kandnud 

kulutusi. Perekond on Antsla Vallavalitsusele esitanud oma vastuväited. 

Nad on esitanud küsimuse, miks ei teavitatud maaomanikke juba projekteerimise staadiumis 

sellest, et kavandatakse kinnisasjast maa eraldamist ja omandamist. Miks teavitati maa omanikke 

nii hilja? Info jõudis Raudtee tn 50 elanikeni peale Antsla Vallavalitsuse poolt saadetud kirja, kus 

oli tehtud ettepanek maast loobumiseks. 

Perekond teeb ettepaneku projekti muutmiseks nii, et aiamaa jääb alles või kadu oleks võimalikult 

väike. 

 

Merike Prätz: Millal said maaomanikud teada, et projekteerimine on plaanis? 

Ester Hommik: Maaomanikud said projekteerimisest teada peale teehoiukava kinnitamist. 

 

Avo Kirsbaum: Projekt ei ole planeeritud kabinetis. Olen isiklikult käinud koos projekteerijatega ja 

majandusnõunik Rain Ruusaga mööda seda tänavalõiku kõndimas ning analüüsinud kõiki 

võimalikke variante ja paremaid lahendusi. Projekteerija ei teinud oma tööd esimest korda ja välja 

pakutud lahendus oli parim võimalikest. 

Projekt võeti vastu 19. märtsil ja peale seda hakati tegelema ehitushanke ja omanike teavitamisega. 

Sel hetkel kehtis Eestis juba eriolukord ja avalikke koosolekuid ei olnud võimalik korraldada. 

Eesmärk on saada Lusti küla ja Antsla linna piirile parem elukeskkond. 

 

Toimus arutelu. 

 

Rain Ruusa: Käisin projekteerijaga mitu korda sellel teelõigul. Sellele teele tehti ka 

ehitusgeoloogiline uuring, milleks toodi kohale geoloogilise uuringu masin, mida on võimatu mitte 

märgata. Minu käest on inimesed küsinud, millal see tee ehitus pihta hakkab, sest nad juba ootavad 

seda teed. Ohutuse tagamiseks on selle tee ehitus väga vajalik. 

 

Veiko Haugas: Mis on selle tee ehitamise tähtaeg? Võib-olla on veel aega korteri ühistu koosolekul 

see teema läbi arutada, sest kõige suuremad kasu saajad on kortermaja elanikud. 

Ester Hommik: Praegusel hetkel on viie korteri omanikud saatnud positiivse vastuse, kolme korteri 

omanikud on esitanud vastuväited ja ülejäänud korterite omanikud ei ole sõna võtnud, seega nad 

on selle tee ehitusega nõus. 

 

Margus Klaar: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul sain aru, et kortermaja elanikega on 

sellest projektist räägitud. Nüüd selgub, et inimestega räägitud ei ole. Arvan, nagu Veikogi, et tuleb 

korraldada koosolek. 

 



Üllar Ahi: Tee saab nihutada majadele lähemale, et kasutusel olev aiamaa alles jääks. Minu 

arvamus on, et tee tuleb ära ehitada, aga mitte päris selle projekti järgi. Toetan koosoleku 

korraldamist Lusti külas. 

Airi Hallik-Konnula toetas tehtud ettepanekut. 

 

Aivo Värton: Sain ka eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul teisiti aru, et Lusti küla elanikel ei 

ole selle tee projekti vastu midagi. Kaasettekandjana teen ettepaneku eelnõu tagasi võtta, koosolek 

läbi viia ja eelnõu uuesti arutusele võtta järgmisel volikogu istungil. 

 

Avo Kirsbaum: Volikogu liikmete soovil võtan Antsla Vallavalitsuse poolt esitatud otsuse eelnõu 

tagasi. Korraldame koosoleku, loodan, et kõik Lusti küla elanikud koosolekule tulevad ja oma 

arvamust avaldavad. 

 

 

7.  Vallavara võõrandamine enampakkumise korras 

 

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 

Antsla Vallavalitsus on üle vaadanud oma varade nimekirja ja teeb ettepaneku võõrandada 

enampakkumise korras allpool loetletud vara, mis ei ole vajalik avaliku võimu teostamiseks: 

- korteriomand, asukohaga Võru maakond Antsla vald Kobela alevik Aia tn 6, mille reaalosaks on 

korter 5 (saadud pärimise teel), alghinnaga 2000 eurot. Alghinna määramisel on aluseks võetud 

eeldatav turuväärtus; 

- kinnisasi, asukohaga Võru maakond Antsla vald Ruhingu küla Väike-Ristiotsa (saadud pärimise 

teel), katastritunnus 14201:001:0288, sihtotstarve 100% elamumaa, pindala 2,25 ha, alghinnaga 

9000 eurot. Alghinna määramisel on aluseks võetud eeldatav turuväärtus; 

- kinnisasi, asukohaga Võru maakond Antsla vald Kuldre küla Kasenuka (endise Urvaste valla 

omand, mis tuli valdade liitmisel Antsla vallale üle), katastritunnus 84301:003:0161, sihtotstarve 

100% tootmismaa, pindala 9566 m2, alghinnaga 4000 eurot. Alghinna määramisel on aluseks 

võetud eeldatav turuväärtus. 

 

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjoni märtsikuu koosolekul otsuse eelnõud 

arutati. Komisjoni liikmed tegid ettepaneku muuta kahe võõrandamisele mineva vara hinda ja 

suunasid otsuse eelnõu volikokku. 

 

Airi Hallik-Konnula: Kas tuleb suuline või kirjalik enampakkumine? 

Rain Ruusa: Selle otsustab vallavalitsus. Viimased võõrandamised on toimunud kirjaliku 

enampakkumise korras. 

Airi Hallik-Konnula: Kogemuste põhjal võin öelda, et tulemuslikum on suuline enampakkumine. 

Kinnisasja saab see, kes päriselt seda kinnistut tahab. 

Rain Ruusa: Pigem on kirjalik enampakkumine tulemuslikum, ei teki ülepakkumise momenti, mis 

võib tekkida suulise enampakkumise korral. See, kes tegelikult tahab kinnisasja, on pidanud 

suulise enampakkumise korral maksma tunduvalt rohkem. 

 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine enampakkumise 

korras”. 

Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine enampakkumise korras” otsusena 

nr 13. 

 

 



8. Revisjonikomisjoni revisjoniakti kinnitamine 

 

Ettekandega esines revisjonikomisjoni esimees Raivo Vallner. 

Revisjonikomisjoni akt puudutab 2019. aasta revisjonikomisjoni tööplaani täitmist. Tööplaan 

kinnitati volikogu poolt 29. jaanuaril 2019. aastal. Revisjonikomisjoni tööst andsin põgusa 

ülevaate 2019. aasta detsembrikuu viimasel istungil, kus ka teiste komisjonide esimehed andsid 

oma tööst aru. 

Revisjonikomisjoni töö põhjal sai koostatud revisjoniakt. Vastavalt tööplaanile on läbi viidud 

revisjonikomisjoni koosolekud ja iga kontrolli kohta on koostatud protokoll, mis on avalikult 

kõikidele kättesaadav valla kodulehelt. Protokollis on kontrolli tulemused detailsemalt lahti 

seletatud. 

Revisjoniakt on üldisem dokument, mis käsitleb revisjoni läbiviimist ajavahemikul 17. jaanuar - 

22. oktoober 2019. a. 

Revisjonikomisjon on volikogule kinnitamiseks ette valmistanud otsuse eelnõu 

„Revisjonikomisjoni revisjoniakti kinnitamine”, millele on lisatud revisjonikomisjoni 12.03.2020 

revisjoniakt nr 1.   

Vallavalitsusel järgida revisjoniaktis toodud ettepanekuid. 

 

Raivo Vallner: Järgmine päevakorrapunkt käsitleb Antsla valla 2019. aasta konsolideeritud 

majandusaasta aruande heakskiitmist. Aluseks on võetud Kohaliku omavalitsuse korralduse 

seaduse § 22 lõike 1 punkti 1 ja kohaliku omavalitsuse üksuse finantsjuhtimise seadus ning valla 

põhimäärus. Lisaks eeltoodule peab oma arvamuse majandusaasta aruande kohta andma 

revisjonikomisjon tegevusaruande näol. Palun neid päevakorrapunkte koos käsitleda ja võtta 

majandusaasa aruande kinnitamisel aluseks revisjoni 12.03.2020 revisjoniakt nr 1. 

 

Merike Prätz: Revisjoniakte võib aasta jooksul olla ka rohkem kui üks. Üks kord aastas peab 

revisjonikomisjon revisjoniakti esitama. 

Raivo Vallner: Edaspidi ongi plaanis hakata esitama revisjonikomisjoni töö tulemusi volikogule 

üks kord kvartalis. 

Merike Prätz: Ükski volikogu liige ei kahtle, et revisjonikomisjonil on väga oluline osa 

kontrollorganina, kontrollides eelarve kasutamise otstarbekust ja selle tulemuslikkust. 

 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Revisjonikomisjoni revisjoniakti kinnitamine”. 

Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Revisjonikomisjoni revisjoniakti kinnitamine” otsusena nr 

14. 

 

 

9. Antsla valla 2019. aasta konsolideeritud majandusaasta aruande heaks kiitmine 

 

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 

Aitäh revisjonikomisjonile tugeva 2019. aasta sisekontrolli eest, mis nad on majandusaasta aasta 

jooksul teinud. 

Minu soov on, et revisjonikomisjon esitaks akti kvartaalselt, kuna me teeme iga kvartal eelarve 

täitmise aruannet. 

Audiitor on majandusaasta aruande auditeerinud. Audiitori põhimõte oli see, et arvestuspõhimõtted 

vastaksid riigi raamatupidamise üldeeskirjale. Põhivara on kajastatud nii, nagu põhivara kajastama 

peab. Selle koha pealt meile pretensioone ei olnud. 



Konsolideeritud majandusaasta aruande peame koostama sellepärast, et meil on tütarettevõte OÜ 

Urvaste Valla Veevärk. Majandusaasta aruandest I osa on konsolideeritud aruanne ja II osa on 

konsolideerimata aruanne. 

 

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul otsuse eelnõud arutati. 

Komisjoni liikmed toetasid otsuse eelnõu esitamist volikokku väikese mööndusega, kuna meil ei 

olnud tol hetkel veel revisjonikomisjoni arvamust. 

 

Kaasettekandja revisjonikomisjoni esimees Raivo Vallner: Revisjonikomisjoni liikmete otsus 

Antsla valla 2019 aasta konsolideeritud majandusaasta kohta oli: 

- tunnistada Antsla valla 2019. aasta konsolideeritud majandusaasta aruanne rahuldavaks; 

- kiita Antsla valla 2019. majandusaasta konsolideeritud aruanne heaks. 
 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla valla 2019. aasta konsolideeritud 

majandusaasta aruande heaks kiitmine”. 

Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla valla 2019. aasta konsolideeritud majandusaasta 

aruande heaks kiitmine” otsusena nr 15. 

 

 

10. Informatsioon reservfondi suunamisest 

 

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 

20. mai 2020. a Antsla Vallavalitsuse korraldusega suunati reservfondist Kaitseliidule 10 000 

eurot, hoone renoveerimiseks. Aluseks oli Kaitseliidu taotlus ning eelarve- ja majanduskomisjoni 

ettepanek. 

Reservfondi jääk on 68 300 eurot. 

 

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. 

 

 

11. Loa andmine meetmes „Energiatõhususe ja taastuvenergia kasutuse edendamine avaliku 

sektori hoonetes” osalemiseks 

 

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp. 

Antsla Vallavalitsus on ette valmistanud eelnõu meetmes „Energiatõhususe ja taastuvenergia 

kasutuse edendamine avaliku sektori hoonetes” osalemiseks, et taotleda vahendeid Antsla 

Gümnaasiumi B-korpuse renoveerimiseks. 

Projekti realiseerimisel saaks Antsla Gümnaasiumi hoone soojustatud, korraliku välimuse, 

ventilatsiooni paigaldamise järel paraneks sisekliima, välja vahetataks aknad, radiaatorid ja 

valgustid. 

Antsla Gümnaasiumi B-korpuse renoveerimine on Antsla valla arengukava kohaselt ette nähtud ja 

nüüd on tekkinud võimalus taotleda vahendeid läbi energiatõhususe meetme. 

Toetuse maksimaalne osakaal on 69% või 630 000 eurot hoone kohta. Toetuse osakaal 

abikõlblikest kuludest ühe projekti kohta arvutatakse rakendusüksuse koostatud ja 

rakendusasutusega kooskõlastatud metoodika alusel taotleja andmete põhjal. 

Antsla vald on alla 8000 elanikuga omavalitsusüksus ja saab esitada ühes taotlusvoorus ühe 

objekti. 

Eelkalkulatsiooni kohaselt on investeeringu suurus ligikaudu 1,6 miljonit eurot. 



Projekti taotluse esitamise tähtaeg on 17. juuni 2020. a. 

 

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul otsuse eelnõud arutati. 

Tekkis küsimus, kas meil teisi hooneid ei ole, mille saaks valmis 100%-liselt, kuna 

hindamiskomisjon käsitleb hoonet tervikuna, aga Antsla Gümnaasiumi A ja C korpus on 

renoveeritud, see on meie jaoks miinus. 

Aga kuna meie prioriteet on korda saada Antsla Gümnaasium, siis komisjoni liikmed toetasid 

taotluse esitamist Antsla Gümnaasiumi kasuks. 

 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Loa andmine meetmes „Energiatõhususe ja 

taastuvenergia kasutuse edendamine avaliku sektori hoonetes” osalemiseks”. 

Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Loa andmine meetmes „Energiatõhususe ja taastuvenergia 

kasutuse edendamine avaliku sektori hoonetes” osalemiseks” otsusena nr 16. 

 

 

12. Vallavanema informatsioon 

 

Ettekandega esines Avo Kirsbaum ja rääkis sündmustest eriolukorra ajal. 

Antsla vallas oli 6 nakatunut, mis teeb natuke rohkem kui 1 inimene tuhande vallaelaniku kohta. 

Kõik inimesed on paranenud ja oma toimetuste juurde naasnud. 

Vallavanem rääkis tööst haridusasutustes eriolukorra ajal. 

Kõikide koolide (Antsla Gümnaasium 9. klass, 12. klass ja Kuldre Kool 9. klass) lõpuaktused 

toimuvad 19. juunil, erinevatel aegadel, vabas õhus. Osaleda saavad ainult lapsevanemad ja 

kutsutud isikud. 

Lasteaia lõpetamine on virtuaalne. Lõpetab 29 last. 

Antsla Muusikakooli lõpuaktus on 5. juunil, lõpetab 3 last ja lapsevanematel on lubatud koguneda 

KSK suures saalis. 

Kultuuri- ja rahvamajades enne 1. juulit ühtegi üritust ei toimu. 

Ära jäävad kõik jaanipäeva üritused Antsla vallas. Avalik saun, mis hetkel asub Kuldres, on samuti 

suletud. Linna spordisaalid on hakanud vaikselt toimetama, toimuvad mõned pallimängud. 

Raamatukogud on alustanud tööd. 

2020. aastal Hauka Laata ei toimu. 

 

Merike Prätz: Volikogu tänab samuti kõiki eesliinil olnud töötajaid, samuti lapsevanemaid, kes 

pidid olema multifunktsionaalsed. 

 

 

13. Informatsioon 

Merike Prätz: 

- 16. juunil 2020. aastal toimub volikogu istung; 

- 9. juunil toimub eelarve- ja majanduskomisjoni koosolek; 

- 10. juunil toimub ühiskomisjon, kus tulevad arutusele järgmised teemad: 

 -Vabariigi Valitsuse poolt eraldatud lisainvesteeringute raha jaotamine, 

 ettepaneku teeb Antsla Vallavalitsus ning täiendav Teehoiukava; 

 - Tartu 2024 projekti tutvustus. 

- 17. juunil 2020 toimub arenguseminar. 

 

 



/allkirjastatud digitaalselt/      /allkirjastatud digitaalselt/ 

Merike Prätz        Helle Savi 

volikogu esimees       volikogu sekretär-registripidaja 


